
KOy Kemijärven Töveli laina-anomus 
  
KV 26.05.2025 § 49      
193/02.05.03/2025        
 

Alla oleva liite 1 (laina-anomus) on liitteenä 3. 
Oheisena kaupunginvaltuustolle tiedoksi Koy Kemijärven Töveli hallituksen 
kokouksen 26.2.2025 pöytäkirja, jonka liitteenä tervehdyttämissuunnitelma 
sekä kassavirtalaskelmat vuosille 2025–2027 (ei julkinen, 621/1999, 24 § 
kohta 20) 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päätti esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunki ei 
anna KOy Kemijärven Tövelille 350 000 euron konsernilainaa, koska yhtiö 
ei ole antanut luotettavaa tervehdyttämisohjelmaa. 
 

Päätös 
Merkittiin, että Matti Hietanen ja Aulikki Imporanta jääväsivät itsensä ja 
poistuivat esteellisinä kokouksesta tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon 
ajaksi. (HL 28 § 5. yhteisöjäävi, yhtiön hallituksen jäseniä).  

Koy Kemijärven Tövelin toimitusjohtaja Esa Pöyliö esitteli 
kaupunginvaltuustolle Koy Kemijärven Tövelin tilannetta. 

Juhana Kelloniemi kannatti kaupunginhallituksen esitystä.  

Anita Ruokamo esitti, että kaupunginvaltuusto myöntää 350 000 euron 
lainan Koy Kemijärven Tövelille. Juha Pikkarainen, Ahti Majava, Heikki 
Nivala, Asko Severinkangas, Jukka Kortelainen, Veikko Niemelä, Jorma 
Vaarala ja Hannaliisa Sutinen kannattivat Ruokamon esitystä. 

Puheenjohtaja totesi, että koska asiassa oli tehty kaupunginhallituksen 
esityksestä poikkeava kannatettu esitys, asia on ratkaistava äänestyksellä. 
Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysesityksen: Ne, jotka kannattavat 
kaupunginhallituksen esitystä, vastaavat JAA ja ne jotka ovat Anita 
Ruokamon esityksen kannalla, vastaavat EI. Äänestysesitys hyväksyttiin. 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 6 JAA-ääntä, 19 EI-ääntä ja 2 POISSA 
(äänestyspöytäkirja liitteenä B). Puheenjohtaja totesi Anita Ruokamon 
esityksen tulleen kaupunginvaltuuston päätökseksi. 

Juhani Tapio ja Matti Torvinen esitti eriävät mielipiteet seuraavalla 
perusteella: Kemijärven kaupunki ei ole saanut yhtiöltä luotettavaa 
tervehdyttämisohjelmaa. 

Kokouksessa pidettiin tauko klo 15.16 - 15.45 

 
 
 
KH 19.05.2025 § 172     
       
 

KOy Kemijärven Töveli on jättänyt omistajalle Kemijärven kaupungille 
liitteenä 1 olevan laina-anomuksen. Haettava lainasumma on 350 000 € 
siten, että laina-aika olisi 15 vuotta ja pääoman takaisinmaksu alkaisi 
1.1.2028. Laina tulisi olla yhtiön käytössä kesäkuussa 2025. 
 

Valmistelija Hallintojohtaja Marjo Säärelä, 040 568 2130 



 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Solatie Dina Kemijärvi 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä osaltaan ja esittää edelleen 

kaupunginvaltuustolle, että kaupunki antaa KOy Kemijärven Tövelille 350 
000 euron konsernilainan. Lainasta perittävä korko sidotaan 31.12.2030 
saakka 12 kk:n euribor korkoon ja kaupunki perii koron lisäksi 0,3, %:n 
marginaalin. Kokonaiskorko määräytyy lainannostohetken mukaan. 
Kokonaiskorko määritellään uudelleen vuoden 2031 aikana. Laina 
maksetaan vuoden 2040 loppuun mennessä tasalyhenteisenä. Korko 
laskutetaan puolivuosittain. 
 

Päätös Merkittiin, että Teija Kerkelä jääväsi itsensä ja poistui esteellisenä 
kokouksesta tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. (HL 28 § 5. 
yhteisöjäävi, Koy Tövelin hallituksen jäsen) 
 
Matti Torvinen esitti, että kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, 
että lainaa ei myönnetä, koska yhtiö ei ole antanut luotettavaa 
tervehdyttämisohjelmaa. Markku Harju kannatti Torvisen esitystä. 
 
Hannaliisa Sutinen esitti, että hyväksytään laina, mutta veloitetaan yhtiön 
hallitus toimittamaan vuoden 2025 loppuun mennessä suunnitelma 
tervehdyttämistoimenpiteistä. Sutisen esitys kannattamattomana raukesi. 
 
Juhan Kelloniemi poistui kokouksesta klo 17.46 
 
Päätettyään keskustelun puheenjohtaja totesi, että oli tullut 
kaupunginjohtajan esityksestä poikkeava kannatettu esitys, joten on 
tarpeen äänestää. Kaupunginhallitus hyväksyi puheenjohtajan 
äänestysehdotuksen: kaupunginjohtaja JAA ja Matti Torvinen EI. 
Äänestyksen tulos: 2 JAA-ääntä (Ojala, Sutinen), 3 EI-ääntä (Harju, Tapio, 
Torvinen) ja 1 TYHJÄÄ (Alatalo). Puheenjohtaja totesi Matti Torvisen 
esityksen tulleen kaupunginhallituksen päätökseksi. 
 
Kaupunginhallitus päätti esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunki ei 
anna KOy Kemijärven Tövelille 350 000 euron konsernilainaa, koska yhtiö 
ei ole antanut luotettavaa tervehdyttämisohjelmaa. 

 
 
KH 06.05.2025 § 158     
       
 

KOy Kemijärven Töveli on jättänyt omistajalle Kemijärven kaupungille 
liitteenä 3 olevan laina-anomuksen. Haettava lainasumma on 350 000 € 
siten, että laina-aika olisi 15 vuotta ja pääoman takaisinmaksu alkaisi 
1.1.2028. Laina tulisi olla yhtiön käytössä kesäkuussa 2025. 
 
Kaupunginhallitus on kokouksessaan 22.4.2025 § 144 saanut tiedoksi KOy 
Kemijärven Tövelin yhtiön tervehdyttämissuunnitelman, jonka yhtenä 
osana on omistajalta haettava 350 000 € laina. 
 
Konsernin antolainauksessa on otettava huomioon koron 
markkinaehtoisuus. Viimeisimpien Kemijärven kaupungin konsernilainoissa 
korko sidottu 12 kk:n euriborkoon ja koron lisäksi kaupunki on perinyt 0,3 
%:n marginaalin. 
 

Valmistelija Hallintojohtaja Marjo Säärelä, 040 568 2130 
 



 
Esittelijä Kaupunginjohtajan varahenkilö Säärelä Marjo Kemijärvi 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä osaltaan ja esittää edelleen 

kaupunginvaltuustolle, että kaupunki antaa KOy Kemijärven Tövelille 350 
000 euron konsernilainan. Lainasta perittävä korko sidotaan 31.12.2030 
saakka 12 kk:n euribor korkoon ja kaupunki perii koron lisäksi 0,3, %:n 
marginaalin. Kokonaiskorko määräytyy lainannostohetken mukaan. 
Kokonaiskorko määritellään uudelleen vuoden 2031 aikana. Laina 
maksetaan vuoden 2040 loppuun mennessä tasalyhenteisenä. Korko 
laskutetaan puolivuosittain. 
 

Päätös Paula Alatalo esitti, että asia jätetään pöydälle. Ahti Majava kannatti Paula 
Alatalon esitystä. 
 
Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysesityksen: Ne, jotka ovat asian 
asiallisen käsittelyn jatkamisen kannalla, vastaavat JAA ja ne, jotka ovat 
pöydällepanon kannalla vastaavat EI. Kaupunginhallitus hyväksyi 
puheenjohtajan äänestysehdotuksen.  
Äänestyksen tulos: 0 JAA-ääntä ja 4 EI-ääntä (Juhani Tapio, Ahti Majava, 
Paula Alatalo, Kirsti Ojala). Puheenjohtaja totesi, että asia jätetään 
pöydälle. 
 
Merkittiin, että Teija Kerkelä ja Jukka Kortelainen (Koy Töveli hallituksen 
jäsen) ja Senni Raimosvuo (Koy Töveli hallituksen varajäsen) jääväsivät 
itsensä ja poistuivat esteellisinä kokouksesta tämän asian käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi (HL 28 § 5) yhteisöjäävejä. 
 
Ahti Majava poistui tämän asian käsittelyn jälkeen klo 16.56. Juhana 
Kelloniemi poistui tämän asian käsittelyn jälkeen klo 16.57. 

 
   
 
 


